
Igék, amelyek nem szerepelnek folyamatos igeidőkben 

Vannak olyan igék, amelyek nem szoktak előfordulni folyamatos jelenben. Ez azzal jár, hogy ezeket csak 

egyszerű jelenben használjuk, olyan szituáció esetén is, amikor egyértelműen folyamatos jelent kellene vá-

lasztanunk. Lássunk egy szép példát: 

Eszem ezt a levest (most éppen). Ízlik (most éppen). 

I am eating this soup. I like it. 

Az eat igével semmi gond, de a like igét nem szokás folyamatosban használni. Ezért annak ellenére, hogy 

mindkét esetben a folyamatos jelent kellett volna használnunk, a like igével ezt nem tettük, ott az egyszerű 

jelent használtuk.  

A tanulás szempontjából két fő csoportra oszthatjuk az igéket. 

a) Ezeket az igéket nem szokták folyamatos igeidőkben használni (némelyiket kivételes esetben szokták, de 

ez a tanulók számára nem érdekes):  

like, dislike, love, know, remember, concern, consist of, seem, notice, contain, deserve, matter, belong to, 

understand, recognise, resemble... 

hate, intend, deserve, hear, astonish, find, believe, doubt, mean, need, agree, owe, want... 

 

b) Ezeknek az igéknek több jelentésük van, és bizonyos jelentésekben használjuk őket folyamatos igeidőkben, 

más jelentésekben viszont ugyanúgy nem használjuk őket folyamatos igeidőkben, mint az a) csoportban le-

vőket:  

be, feel, guess, imagine, wish, think, appear, measure, possess, have, see, taste, smell, include, fit, weigh, 

sound, lack stb.  

Néhány példamondat (amelyik mondat egyszerű jelenben van, azt a jelentést csak egyszerű igeidőben 

használhatjuk. Amelyik mondat folyamatos jelenben van, abban a jelentésben nyugodtan használhatunk 

folyamatosat): 

You are a boy. = Te fiú vagy. 

He is being clever. = Okoskodik. 

I felt he was right. = Úgy éreztem, igaza van. (vélemény) 

I'm feeling fine. = Jól érzem magam. 

The shoes fit him. = A cipők jók neki (megfelelő méretűek). 

Peter is fitting the washbasin in the bathroom. = Péter a mosdót szereli fel a fürdőszobában. 

I guess he isn't there. = Azt hiszem, nincs itt. (vélemény) 

You are just guessing. = Te csak találgatsz. 

Imagine you are a bird and you are flying. = Képzeld el, hogy egy madár vagy és repülsz. 

You're imagining things. = Képzelődsz. 

I think he's very clever. = Úgy gondolom, nagyon okos. (vélemény) 

I've been thinking about the problem for days. = Napok óta a problémán gondolkozom. 

It sounds O.K. = Jól hangzik. 

She is sounding the horn. = Dudál/megszólaltatja a dudát. 

I have a good book. = Van egy jó könyvem. 

Joe was having breakfast when I called him. = Joe (éppen) reggelizett, amikor felhívtam. 

It measured 2 meters. = Ez/az két méteres volt. 

I'm measuring the bed. = Mérem az ágyat (leveszem a méretét). 

This soup tastes good. = Jó íze van ennek a levesnek. 

I'm tasting the soup. = Kóstolom a levest. 

He smells like a wet dog. = Olyan szaga van, mint egy ázott kutyának. 

I'm smelling a nice flower. = Egy szép virágot szagolgatok. 

He weighs 200 kilos. = 200 kilót nyom. 

She is weighing the man. = Méri a férfi súlyát. 


